
Един циганин, който е български гражданин, говори за тънката червена линия… - Фортисимо

От Нели Русева
Вт., 27 Септември 2011 10:08

„Не мога да остана безучастен към болката на един баща, и аз съм такъв и ако някой
убие моето дете пред очите ми, ще бъда безпощаден. Колко сила видях в този мъж,
колко човечност, колко толерантност…

      

Никога няма да го забравя! Той, дори в страшната си болка си каза, че ще търси тези
хора, ще ги осъди и ще иска справедливост от държавата, а аз бих ги одрал живи”.

  

Аз пък съм научена да търся истината, дори да има само едно зрънце от нея. Опитвам
се да не робувам на страсти и не търся обща вина. Всеки носи своята вина и
задължително трябва да отговоря за нея, където и да, който и да е. Потърсих един мой
приятел – циганин, реален и един от нас, от вас. Мъж на 36 години, семеен, с дете и
прекрасна съпруга, с бизнес, с приятели, с нормален живот.

  

За откровеността си той ме помоли за анонимност и аз уважих това негово право.

  

Питам го какво мисли за събитията в Катуница… Той замлъква и нарежда дума
след дума, в очите му има сълзи...

  

– Нормална реакция е това. Оправдавам хората. И аз бих го направил. Наистина! Този
баща никога няма да го забравя, това е нечовешко. Този цар Киро политиците го
направиха цар, направиха го и медиите, да знаеш, а ние другите, обикновените хора
просто приехме, че го има и повярвахме в него. Той се смята за недосегаем, за
богоизбран. Знаеш приказката за парите. Няма политици и няма полиция, който плаща
той е закона.

  

Като кажеш циганин и край точка. Това е белег. Заради такива като цар Киро. Той е
маргинал, но политиците са го оставили да си развява коня, защото им осигурява
гласове за изборите. Ако искаш ми вярвай…

  

 1 / 4



Един циганин, който е български гражданин, говори за тънката червена линия… - Фортисимо

От Нели Русева
Вт., 27 Септември 2011 10:08

– Знам, че мислиш за това – случаят в Катуница криминален ли е или е
политически?

  

– Мен ако питаш, това е криминален случай, но той ще се превърне в политически. От
това ще изгубят всички. И циганите, които нямат нищо общо с това и искат да предпазят
и себе си, и семействата си. И българите също – онези, които искат да отмъщават
заради справедливостта, но тя ще донесе още болка.

  

В нашата държава има закони, които са само на хартия и те не работят. Защото
законите трябва да се пазят от хората, а не от нещо невидимо.

  

Аз мисля, че Цар Киро трябва да бъде осъден. Той не се чувства виновен за нищо,
защото му е позволено да не се чувства виновен. Някой му позволил, позволи са му
всички политици и правителства досега. А като Цар Киро, има много, и ти ще го
признаеш…

  

– С какво сте ощетени циганите, има ли расова дискриминация?

  

– Не мисля, че циганите сме ощетени. И не мисля, че има расова дискриминация. Аз съм
циганин и това лято, докато бях на почивка ми спряха тока. А на циганите от гетата не.
Държавата има полза от гетата, повярвай ми. Там хората са манипулируеми. Те само
изглеждат неуправляеми, но са. Само че няма кой да се пребори с този проблем.
Смятам, че демокрацията създаде гетата и има причини за това.

  

– Как си обясняваш, защо сред циганското население има толкова много
криминализирани елементи?

  

– Неграмотността е основният проблем за криминализирането на циганите.
Необразованите хора са маса, която се води от дребни, низки страсти. Това няма начин
да не се отрази на обществото, в което живее.
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– Домовете за изоставени деца също са пълни с циганчета, това също е престъпно,
макар и от чисто морална гледна точка, защо е така?

  

– Това е пак същото, ти какво очакваш от неграмотни хора?! Те нямат образование, не
могат да пишат дори, какво да стане от тях , как да живеят. Ако това население няма
културата да го направи от необходимост, трябва да се вкара в релси. Не искам да се
връщам назад, но и ти помниш, че при Бай Тошо не беше така…

  

– Ти имал ли си моменти, в които да се чувстваш различен, да си изпитал
дискриминация досега? А детето ти?

  

– Моето семейство няма такива проблеми, никога не сме имали. Аз живея сред българи
съвсем нормално. С мен, с нас, никой не се е държал различно. Спазваме законите, и
тези на държавата и моралните също. Имам много и прекрасни приятели българи,
никога не съм се чувствал различен.

  

– Вярваш ли, че сме способни да живеем тихо и кротко всички етноси, и всички да
спазваме законите?

  

– Аз вярвам в друго. Този човек (Цар Киро ) ще се върне отново. Ще мине време и всичко
ще се потули, нещата ще се забравят и той пак ще е цар… Нещата ще се успокоят и
времето ще ги заличи. Справедливост ще има ако шофьорът на микробуса в тази
трагедия е хванат и линчуван пред цяла България. Защото не може така да се отнема
човешки живот. Никой няма право! А този, който го е поръчал– Цар Киро да влезе в
затвора, за всичко което е направил. Трябва да си плати за всичко. И всеки трябва да
плаща за това, което прави.

  

– Имаш ли представа какви са настроенията в нашия град сред вашата общност?

  

– В нашия град проблеми няма. Това, което аз знам е, че нещата са спокойни и че
циганите не приемат трагедията в Катуница, това не е нашият живот. Може би някои се
страхуват, но това което се случва там, не е нашият живот. Много е тънка линията на
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толерантността, и там тя вече е прехвърлена.

  

– Смяташ ли, че сме му изпуснали края?

  

– Нищо не сме изпуснали. Просто държавата трябва да си поеме ангажиментите и да
накаже виновните. На всеки каквото му се полага, за да се спазват законите и
занапред. И никой да не преминава тънката червена линия…

  

За fortisimo.eu – Нели Русева
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